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„Modal” segédigék után (can, could, may, might, will, would, must, shall, should, needn’t) 

csak 1. alak/szótári alak jöhet, és ezek a segédigék csak az állítmányban LEGELÖL 

lehetnek (vagyis egy állítmányban értelemszerűen csak egy lehet)!!! 

A do/does/did segédigékkel csak az ige 1. alakja használható! 

A létige (be, am, is, are, was, were, being, been) után csak az alábbiak következhetnek: 

 ige+ing  (folyamatos) – folyamatosban kell is a létige az ige+ing elé!!!!! 

 to+ige   (kb. kell) 

 3. alak   (szenvedő) – szenvedőben kell is a létige a 3. alak elé    

A have (has, had) után csak az alábbiak következhetnek: 

 to+ige     (kell) 

 3. alak    (perfect)  – perfectben viszont kell is a have a 3. alak elé                   

Hogyan döntjük el egy ige+ed alakról, hogy 2. vagy 3. alak? Ha az állítmányban van, akkor a 

2. alak csak az állítmány legelső igéje lehet, a 3. alak pedig nem lehet a legelső ige. Tehát elöl: 

2. alak, hátrébb: harmadik alak. Ha nem az állítmányban van, akkor csak 3. alak 

Bármilyen folyamatos igeidőben kell szerepelnie egy ige+ing alaknak, előtte pedig a létige 

valamilyen alakjának.  

Kérdő szórend csak a mondat legelején lehet, hátrébb csak kijelentő lehet (még kérdő 

mondatban is)!!! 

A szenvedőt úgy ismerjük fel, hogy az állítmányban a legutolsó ige 3. alak és előtte 

közvetlenül a létige valamilyen alakja van. 

Ha egy ige tárgyas, akkor utána kötelező tárgy, vagy pedig szenvedőben kell legyen (ilyenkor 

viszont utána TILOS tárgyat tenni).  

Szenvedőbe CSAK tárgyas igét lehet tenni! 

többrészes állítmánynál csak az első ige tehető múlt időbe!!!! (és csak az első ige kaphat egyes 

szám harmadik személyben „s” ragot!) 

Ha az állítmány első igéje jelen időben van, akkor az egész állítmány jelen időben van. 

Ha az állítmány első igéje múlt időben van, akkor az egész állítmány múlt időben van. 

Összetett mondatban a that után mondatnak kell következnie (alany+állítmány… stb.) 

Jövő idejű összetett mondatoknál az  

if, unless, when, as, as soon as, as long as, while, before, after, until, till, by the time stb. 

után jelen idő van! 

elöljáró után csak főnév (névmás) jöhet!! 

igéből főnevet +ing segítségével képezhetünk (lehet máshogy is de ez a leggyakoribb) 

az elöljárók elöl járnak! (Főnevek vagy névmások ELŐTT!) 


